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PROTOKÓŁ NR LII/2023 

Z LII SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 24 sierpnia 2023 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 14 radnych, co stanowi 93% ogółu Rady. 

Od pkt 2-d w porządku obrad Rada Miejska obradowała w składzie 13 radnych natomiast od 

pkt 2-e porządku obrad Rada Miejska obradowała w składzie 12 radnych. 

 

 lista obecności – załącznik nr 11 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 14:00 – zakończyła o godz. 15:20 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokołował : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady LII sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 - b 

Ustalenie porządku obrad 

 

Porządek obrad 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z LI sesji RM, 

d) sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

2. Projekty uchwał: 

a) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”, 

b) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”, 

c) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok, 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2023– 

2027, 

f) w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej, 
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g) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie gruntu na własność Gminy Miasta Lipna, 

h) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka 

Nr 1565/27 położona w Lipnie Obręb Nr 9 przy ulicy Komunalnej, stanowiąca własność 

Gminy Miasta Lipna, 

i) w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze gminnej. 

3. Sprawy różne i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad LII sesji RM.  

 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z LI sesji RM 

 

Do protokołu z LI sesji uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z LI sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z L sesji RM.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Napiórski Zbigniew  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Sawicka-Borkowicz Anna  

 

Rada 13 głosami ZA przyjęła protokół z LI sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 -d 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta w okresie międzysesyjnym zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Radny Sebastian Lewandowski - Ja chciałem zapytać, w których miejscach będą 

umiejscowione te parki kieszonkowe, jeżeli już wiadomo. I ile ich będzie? 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Wskazaliśmy, pierwotnie wskazaliśmy na 6 miejsc, 

później to, żeby po prostu nie rozdrabniać się i żeby rzeczywiście było o wiele więcej zrobione 

w tym miejscu, no to wskazaliśmy pięć miejsc. I to są miejsca na ulicy Dolnej, przepraszam, 

tam na końcu ulicy Dolnej. Tam miasto Lipno jest właścicielem takiej dużej działki 

niezagospodarowanej, takie haszcze tam rosną, to w tym miejscu. Tak, ulica Ekologiczna. Tutaj 
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też, tak poniżej, w tym miejscu. Osiedle Kwiatów, w miejscu tam na końcu Osiedla Kwiatów, 

to jest ulica Jaśminowa, bodajże na samym końcu, tam jest też teren miasta Lipna, tam, gdzie 

kiedyś było boisko sportowe. Ulica Bulwarna tutaj, na ulicy Bulwarnej i przy stawie, jeszcze 

jeden. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Ja mam pytanie do pana wiceburmistrza, czyli pana inżyniera. 

Co było kryterium wyboru umieszczenia tych parków, o których państwo teraz mówiliście, tych 

kieszonkowych. Przestrzeń, powierzchnia? 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Między innymi wszystko, bo braliśmy pod uwagę 

też zagospodarowanie tego i tam musieliśmy być właścicielami jako miasto. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Ja Czyli oprócz powierzchni też musielibyśmy być tymi 

właścicielami, żeby cokolwiek tam zrobić. Dobrze, dziękuję bardzo. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

 

Radna Anna Domeradzka odczytała biogram Jana Kaliszewskiego, stanowiący uzasadnienie 

projektu uchwały, zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Wnioskodawcy wystąpili o nadanie 

tytułu przed 18 lipca, 18 lipca przekazaliśmy to do kapituły. Kapituła zasłużonych dla miasta 

Lipna w dniu 21 sierpnia wyraziła pozytywną opinię jeśli chodzi o zgodę na nadanie 

zasłużonego dla miasta.  

 

Głosowano w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”. 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Kamiński Dariusz, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, 

Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Janiszewski Zbigniew,  Kępiński Jarosław  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Sawicka-Borkowicz Anna  

 

Rada 12 głosami ZA podjęła   

            - UCHWAŁĘ NR LII/366/2023 

jak w załączniku nr 2 
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Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

 

Radny Jakub Klaban odczytała biogram Krzysztofa Jana Korpalskiego, stanowiący 

uzasadnienie projektu uchwały, zgodnie z załącznikiem nr 3. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Wniosek od wnioskodawców wpłynął 

w maju 2023 roku. 5 maja został przekazany kapitule. Ponownie zwróciłem się o ponowne 

wydanie opinii 6 czerwca. Kapituła nie wyraziła opinii w tej materii, ponieważ kapituła ma 

charakter opiniodawczy, a decyzję podejmuje Rada Miasta wobec powyższego zgodnie z 

uchwałą, którą przyjęliśmy naszej działalności kapituły i nadawania zasłużonych dla miasta 

Lipna możemy ten temat realizować bez opinii kapituły. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Ja bym poprosił przewodniczącego kapituły, żeby coś powiedział 

na ten temat, bo nie wiem, w ogóle opinii nie było? Opinia była jakaś, no właśnie. Może pan 

Jurek by nam coś więcej powiedział na ten temat. 

 

Przewodniczący Kapituły tytułu Zasłużony dla Miasta Lipna - Jerzy Zieliński - Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. Wniosek wpłynął do kapituły o nadanie tytułu właśnie panu 

Krzysztofowi Korpalskiemu. W ubiegłym roku w listopadzie. Kapituła z posiadanej i 

pozyskanej wiedzy na temat kandydata zdecydowała w 100% i zdecydowała i wydała opinię 

negatywną. Później się zaczęły naciski, wprost powiem, zastraszania członków kapituły, bo na 

to mamy nawet dokument na piśmie. I nie zdecydowaliśmy się po raz któryś dyskutować na 

temat tej kandydatury. Wnioski wpływały, ale kapituła wypowiedziała się już raz negatywnie 

na temat tego kandydata. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Dziękuję bardzo. Ja mam tylko pytania 

do pana przewodniczącego kapituły. Nie chcę nazwiska, czy ten wniosek taki zastraszający to 

wpłynął od radnych, czy to są osoby spoza rady? 

 

Przewodniczący Kapituły tytułu Zasłużony dla Miasta Lipna - Jerzy Zieliński -  Oczywiście nie 

z radnych, nie z radnych, od radnych nie. Wpłynął po prostu wprost mówię od rodziny. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Rozumiem, czyli po prostu tutaj my 

jako radni, my nie wykonaliśmy żadnego nacisku na kapitułę, ponieważ kapituła jest 

niezależna, jej opinię szanujemy, mają takie zdanie, nie inne. To jest decyzja kapituły. Zresztą 

my mamy możliwość opiniowania tego niezależnie od opinii kapituły. 

 

Głosowano w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”. 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  
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ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Kamiński Dariusz, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, 

Makowski Miłosz. 

PRZECIW (1): Napiórski Zbigniew 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4): Janiszewski Zbigniew,  Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy, 

Tyfczyńska Wiesława 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Sawicka-Borkowicz Anna  

 

Rada 9 głosami ZA podjęła   

            - UCHWAŁĘ NR LII/367/2023 

jak w załączniku nr 3 

 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

 

Radny Sebastian Lewandowski odczytała biogram Wojciecha Lewandowskiego, stanowiący 

uzasadnienie projektu uchwały, zgodnie z załącznikiem nr 4. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Wnioskodawcy złożyli wniosek przed 

5 maja. 5 maja 2023 roku skierowany został do kapituły zasłużonych dla miasta Lipna. W dniu 

24 maja 2023 roku kapituła wyraziła pozytywną opinię w sprawie nadania zasłużonych dla 

miasta Lipna dla pana Wojciecha Lewandowskiego. 

 

Głosowano w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”. 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (11): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Kamiński Dariusz, Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, 

Makowski Miłosz, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Janiszewski Zbigniew,  Kępiński Jarosław, Napiórski Zbigniew 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Sawicka-Borkowicz Anna  

 

Rada 11 głosami ZA podjęła   

            - UCHWAŁĘ NR LII/368/2023 

jak w załączniku nr 4 

 

Salę posiedzeń opuścił radny Sebastian Lewandowski – od pkt 2-d Rada Miejska obradowała 

w składzie 13 radnych. 
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Ad. pkt. 2-d 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2023 zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Jeszcze Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 

uzupełnię te 186000,00 zł, co podpisaliśmy kilka dni temu, umowę z Urzędem 

Marszałkowskim. Zostaliśmy pochwaleni, wskazani, że nowatorski pomysł taki, żeśmy zgłosili 

do tego projektu na przebudowę właśnie i budowę fontanny imieniem Poli Negri. Pan 

marszałek i pani marszałek rzeczywiście oboje wyrażali ogromne zadowolenie, że coś takiego 

z naszej strony zostało zgłoszone. To są ostatnie takie pieniądze, takie resztkówki już, które 

zostały po prostu z rozliczonych projektów wcześniej z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. My praktycznie z tego programu nigdy, bo jesteśmy gminą miejską, praktycznie nie 

korzystaliśmy. Tu się jeszcze stworzyła taka możliwość i my żeśmy z tego skorzystali, także 

myślę, że wszyscy będą zadowoleni i czekajmy na efekty i będziemy, myślę, że wszyscy 

będziemy zadowoleni, że takie dofinansowanie było i mogliśmy coś takiego zrobić. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. (radny Dariusz Kamiński opuścił salę posiedzeń przed 

głosowaniem – status w systemie eSesja nie został uwzględniony jako NIEOBECNY – w 

głosowaniu zaznaczono BRAK GŁOSU) 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023 

rok.  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kępiński Jarosław, 

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech, Makowski 

Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (1): Kamiński Dariusz 

NIEOBECNI (2): Lewandowski Sebastian, Sawicka-Borkowicz Anna 

 

Rada 12 głosami ZA podjęła   

            - UCHWAŁĘ NR LII/369/2023 

jak w załączniku nr 5 
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Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2023– 

2027 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2023– 2027 

zgodnie z załącznikiem nr 6. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 

2023– 2027. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. (status radnego Dariusza Kamińskiego został 

zmieniony na NIEOBECNY) 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Lipna na lata 2023– 2027.  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kępiński Jarosław, 

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech, Makowski 

Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Lewandowski Sebastian, Sawicka-Borkowicz Anna 

 

Rada 12 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LII/370/2023 

jak w załączniku nr 6 

 

Ad. pkt. 2-f 

 

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Lipnie 

 

Karolina Knach – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie – przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Lipnie 

zgodnie z załącznikiem nr 7. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych.  



8 

 

 

Głosowano w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Lipnie. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Lipnie. 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kępiński Jarosław, 

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech, Makowski 

Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Lewandowski Sebastian, Sawicka-Borkowicz Anna 

 

Rada 12 głosami ZA podjęła 

    

        - UCHWAŁĘ NR LII/371/2023 

jak w załączniku nr 7 

 

Ad. pkt. 2-g 

 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie gruntu na własność Gminy Miasta Lipna 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie gruntu na własność Gminy Miasta Lipna zgodnie z 

załącznikiem nr 8. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na nabycie gruntu na własność Gminy Miasta Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia zgody na nabycie gruntu na własność 

Gminy Miasta Lipna. 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kępiński Jarosław, 

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech, Makowski 

Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  
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NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Lewandowski Sebastian, Sawicka-Borkowicz Anna 

 

Rada 12 głosami ZA podjęła 

    

        - UCHWAŁĘ NR LII/372/2023 

jak w załączniku nr 8 

 

Ad. pkt. 2-h 

 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka 

Nr 1565/27 położona w Lipnie Obręb Nr 9 przy ulicy Komunalnej, stanowiąca własność 

Gminy Miasta Lipna 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 

1565/27 położona w Lipnie Obręb Nr 9 przy ulicy Komunalnej, stanowiąca własność Gminy 

Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 9. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako 

działka Nr 1565/27 położona w Lipnie Obręb Nr 9 przy ulicy Komunalnej, stanowiąca własność 

Gminy Miasta Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działka Nr 1565/27 położona w Lipnie Obręb Nr 9 przy ulicy Komunalnej, 

stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna. 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kępiński Jarosław, 

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech, Makowski 

Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Lewandowski Sebastian, Sawicka-Borkowicz Anna 

 

Rada 12 głosami ZA podjęła 

    

        - UCHWAŁĘ NR LII/373/2023 

jak w załączniku nr 9 

 

 



10 

 

Ad. pkt. 2-i 

 

w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze gminnej 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie nadania nazwy istniejącej drodze gminnej zgodnie z załącznikiem nr 10. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze gminnej. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze gminnej. 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kępiński Jarosław, 

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech, Makowski 

Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (3): Kamiński Dariusz, Lewandowski Sebastian, Sawicka-Borkowicz Anna 

 

Rada 12 głosami ZA podjęła 

    

        - UCHWAŁĘ NR LII/374/2023 

jak w załączniku nr 10 

 

Ad. pkt. 3 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Mam tutaj ogłoszenie Miejska Biblioteka Publiczna w Lipnie 

zaprasza 9 września 2023 roku, o godzinie 10 na placu Dekerta na Narodowe Czytanie Elizy 

Orzeszkowej Nad Niemnem, nie mylić, z Nad Mieniem, którą przed chwilą nazwaliśmy. I to 

jest narodowe czytanie pod patronatem, jak zwykle, pary prezydenckiej.  

 

Radny Kamil Komorowski -  Koniec wakacji, Drodzy Państwo, a więc czas dożynek. Piotr 

Całbecki Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Elżbieta Pniewska 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Arcybiskup Wojciech Polak 

Metropolita Gnieźnieński i Prymas Polski, Ryszard Brejza Prezydent Inowrocławia, Wiesława 

Pawłowska Starosta Powiatu Inowrocławskiego, Tadeusz Kacprzak wójt gminy Inowrocław 

zapraszają 27 sierpnia 2023 roku do Inowrocławia na teren aeroklubu kujawskiego, na dożynki 

województwa kujawsko-pomorskiego, archidiecezji gnieźnieńskiej powiatu inowrocławskiego, 

miasta Inowrocław i gminy Inowrocław. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Tu nie mam akurat przy sobie 

zaproszenia, ale również wpłynęło zaproszenie od pana starosty powiatu Lipnowskiego pana 

Krzysztofa Baranowskiego, pani przewodniczącej rady Anny Smużewskiej, pana wójta 

Jarosława Poliwko na dożynki powiatowe, które odbędą się w najbliższą sobotę w 

miejscowości Bobrowniki, na które serdecznie radni i pan starosta zaprasza. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Ja chciałbym najpierw podziękować, bo odbyły się 

Mistrzostwa Polski Strefy Północnej, a korzystając z tego,że pan prezes LKS Jastrząb jest 

dzisiaj tutaj z nami obecny, to chciałbym bardzo serdecznie podziękować za organizację. 

Oczywiście była na najwyższym poziomie, jak zawsze. Przyjeżdżają do nas zawodnicy krajowi, 

międzynarodowi, wszyscy są zawsze pod wrażeniem i czy organizuje to MXLipno, no czy 

organizuje LKS Jastrząb zawsze zawody stoją na bardzo wysokim poziomie i za organizację 

chciałbym bardzo serdecznie podziękować. 25, czyli w najbliższy piątek, chciałbym Państwa 

zaprosić, bo ona jest członkiem Stowarzyszenia Lipa, ale nie ma dzisiaj Ani Borkowicz z nami 

na sesji, to w jej imieniu, zresztą w imieniu wszystkich organizatorów chciałbym gorąco 

zaprosić na rockowe pożegnanie lata w piątek, od godziny chyba 15 bodajże już zaczynają. 

Mówiąc słowami klasyka, będzie się u nas działo. 3 września w Szkole Podstawowej nr 3 

odbędzie się siódmy memoriał Wiesława Witeckiego w tenisie stołowym, na który też bardzo 

serdecznie zapraszam. Zawsze to są bardzo fajne zawody. One w ubiegłym roku odbyły się w 

Szkole Podstawowej nr 2. W tym roku w związku z tym, że nowa hala powstała przy Szkole 

Podstawowej nr 3, ten memoriał odbędzie się w Szkole Podstawowej nr 3. Organizatorem jest 

LZS Jastrzębie, to już nie Jastrząb, tylko Jastrzębie, to jest drugi podmiot taki zajmujący się 

sportem, Urząd Miasta w Lipnie i Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Lipnie. Z kolei 2 

września, dzień wcześniej w sobotę, to będzie pierwszy memoriał Wiesława Witeckiego w 

tenisie ziemnym. I tutaj korty tenisowe na PUK Arenie, tutaj organizatorem jest Klub Tenisa 

Ziemnego z Lipna, na który też bardzo serdecznie zapraszam. No 9 to już pan radny Wojciech 

czytał, zapraszamy na Narodowe Czytanie na Placu Dekerta. Tutaj bardzo fajnie by było, bo 

żeście państwo już tutaj nadali nazwę nad Mieniem w tym roku, w tym roku będzie, będzie 

Narodowe Czytanie, będzie czytane Nad Niemnem, także można, będzie to fajnie wszystko 

połączyć. Jeszcze jedna bardzo ważna, 

 

bo ja tutaj się skupiłem na wszystkich organizacjach, ale jeszcze jedna bardzo ważna informacja 

dla wszystkich mieszkańców Miasta Lipna. Otrzymaliśmy takiego maila, od kierownika rejonu 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, pana Mariusza Żbikowskiego. Ja sobie 

pozwolę odczytać teraz tego maila.  Informuję, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i 

Autostrad, oddział w Bydgoszczy, rejon we Włocławku w dniach 5 września 2023 do 19 

września 2023, czyli przez okres dwóch tygodni, będzie prowadził remont mostu na rzece Mień, 

zlokalizowanego w ciągu drogi krajowej nr 67, tutaj w mieście Lipnie. W związku z 

powyższym, w powyżej wskazanym okresie będzie występowało utrudnienie w ruchu 

polegające na połówkowym zamknięciu części jezdni. Remont obiektu mostowego na zlecenie 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad będzie wykonywała firma Mosty Kujawy. 

Prosimy o poinformowanie mieszkańców Lipna o możliwych utrudnieniach związanych z, 

przepraszam, z prowadzeniem remontu mostu. Tutaj stosowne ogłoszenie będzie na naszej 



12 

 

stronie Urzędu Miejskiego, ale też w telewizji kablowej stosowne, stosowne ogłoszenie się 

pojawi, ale za pośrednictwem telewizji kablowej dzisiaj chcielibyśmy tą informację też 

przekazać do mieszkańców 

 

Arkadiusz Świerski - Dyrektor Miejskiego Centrum Kulturalnego w Lipnie - Szanowny Panie 

Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, ale przede wszystkim mieszkańcy 

naszego miasta i nie tylko z wielką radością pragnę poinformować, że wielkimi krokami zbliża 

się dzień wyjątkowy dla naszego miasta. Otóż już jutro, 25 sierpnia w naszym mieście 

uruchamiamy kino komercyjne w naszej ukochanej Nawojce. Kino, które będzie grało seansy 

filmowe w systemie weekendowym, od popołudnia w piątek do wieczora w niedzielę. Kino 

oparte będzie na harmonogramie, który będzie miał ściśle określone godziny seansów oraz 

repertuarze, który będzie opierał się na nowościach kinowych. W najbliższy weekend będziemy 

mogli zobaczyć takie filmy jak Alibi.com 2, Mawka i Strażnicy Lasu, czy chociażby Demeter, 

Przebudzenie zła. Repertuar układamy bardzo zróżnicowany, żeby każdy coś podczas 

weekendu dla siebie znalazł. Zapraszamy wszystkie dzieci, ponieważ w ciągu takiego 

weekendu będą dwie różne bajki, które są do obejrzenia i w sobotę, i w niedzielę. Repertuar 

dostępny na stronie Miejskiego Centrum Kulturalnego w Lipnie, w zakładce kino, idąc dalej, 

repertuar kinowy, bądź poprzez kliknięcie ikonki koloru różowego, znajdujący się w górnym 

prawym rogu strony internetowej, obok ikonki Facebook i Biuletynu Informacji Publicznej. 

Bardzo ważna informacja dla wszystkich mieszkańców. W ubiegłym tygodniu została 

uruchomiona sprzedaż biletów online. I tu w tym miejscu chciałbym podziękować prezesowi 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych, panu Marcinowi Kawczyńskiemu. Dzięki jego 

przychylności przedsiębiorstwo zostało sponsorem wdrożenia takiego systemu. Jest to system 

biletyna.pl. Też wchodzimy przez naszą stronę, mamy repertuar z datami, z godzinami, z 

opisem filmu i możliwość kupna miejsca, wybór rzędu i wybór miejsca. Takim dowodem na 

to, że kino w Lipnie jest kinem nowoczesnym, nieodstającym od kin w dużych miastach, jest 

chociażby to, że jesteśmy w stanie zagrać najnowsze premiery, najnowsze hity kinowe. I tak w 

przyszły weekend, 1 września, jest polska premiera polskiego filmu Ukryta sieć, która będzie 

grana u nas w mieście. Na chwilę obecną, przez najbliższe 3 tygodnie, mamy repertuar oparty 

na filmach, które… do których prawa autorskie ma dystrybutor, który się nazywa Monolit Film. 

Dlatego, że musimy się wdrożyć w system raportowania, który jest no bardzo, bardzo obszerny 

i bardzo skomplikowany. Ale na dzień dzisiejszy jesteśmy już w porozumieniu z 

dystrybutorem, który się nazywa Kino Świat. Prawie dogadani jesteśmy ze światowym 

dystrybutorem Warner Bros. I rozmowy trwają z dystrybutorem, który się nazywa United 

International Pictures. Są to dystrybutorzy najwięksi w naszym kraju, którzy największe hity 

kinowe nam proponują. Także wszystkich Państwa serdecznie zapraszam. Kiedy wrzuciliśmy 

post promujący start kina komercyjnego i śledziliśmy statystyki, to te posty obejrzało ponad 12 

tysięcy osób. Mam nadzieję, że te statystyki przełożą się również na frekwencje w naszym 

kinie. Wszystkich Państwa gorąco do kina zapraszamy. Jutro jeszcze będzie uruchomiona, 

najprawdopodobniej jutro, myślę, że zdążymy, płatność bezgotówkowa kartami płatniczymi 

także to też na pewno będzie jakaś udogodnienie dla wszystkich państwa.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Ja również to przesyłam zaproszenie. 

Również zapraszam mieszkańców, bo warto i dla tego repertuaru, dla tego kina, które jest 
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bardzo nowoczesne, dla tego urządzenia, które wyświetla, które też podobnie jest rewelacyjne, 

także warto skorzystać. 

 

Przewodniczący Kapituły tytułu Zasłużony dla Miasta Lipna - Jerzy Zieliński - Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Mieszkańcy Miasta Lipno. 

Chciałbym się z Państwem podzielić kilkoma spostrzeżeniami. Ja już dostałem zaproszenie na 

święto państwowe, święto Wojska Polskiego 15 sierpnia. Jak w każdym zaproszeniu jest 

program uroczystości. I tu pisze 12 msza w kościele, 12.50 wymarsz pod pomnik, 13.00 

przemówienia, złożenie wieńców. Proszę Państwa z przykrością muszę stwierdzić, że o 12.50 

nie było wymarszu. Msza trwała długo, długo, jeszcze długo. W tym momencie ludzie tracili 

przytomność, przede wszystkim młodzież. Proszę Państwa, muszę to powiedzieć, chociaż to 

może trochę nie powinienem, ale w trakcie tej długiej mszy nawet dwóch panów, oczywiście 

w odstępie czasowym, wyszło z kościoła, poszło pod ogrodzenie, załatwiło swoją potrzebę 

fizjologiczną. Mówiąc prosto, siusiu. I w tym momencie prośba do księży, żeby w obu parafiach 

postawić przenośną toaletę, a mamy, mamy bliziutko w Kłokocku, pan ma i przestawia. No, bo 

proszę państwa, nie możemy dopuścić do tego, żeby gdzieś tam chodzili po dziurach i tak dalej. 

No faceci gdzieś mamy lepiej, ale co mają robić panie? Proszę państwa, no i przede wszystkim 

młodzież traciła przytomność. Wynoszona z kościoła, kładziona na kostce brukowej, jeden pan 

macha kapeluszem, inna pani własną spódnicą, Ktoś daje wodę tym poszkodowanym z jednej 

butelki każdemu po kolei, gdy wiadomo, że jakieś choroby następne, jakieś są zarazy. Inna pani 

podnosi nogi do góry. Proszę państwa, czy tak ma wyglądać państwo, święto państwowe? Czy 

przedłużanie tak w nieskończoność mszy to nie jest zagrożenie zdrowia i życia naszych 

mieszkańców? Nie było w tym momencie żadnego ratownika medycznego, nie było karetki z 

lekarzem. W razie zawału serca, wylewu krwi do mózgu. Każda minuta, każda sekunda jest 

ważna. Czy nie można spowodować na takie spotkania, żeby było naprawdę zabezpieczenie 

medyczne? Proszę Państwa, o godzinie 13.30, ja już miałem dość i moja reprezentacja. Mówię, 

idziemy stąd. Ale w tym momencie usłyszałem głos, ktoś mówi, wreszcie kończy. Zgadza się, 

po kilku minutach ksiądz zakończył mszę, godzina 13.40 żeśmy wymaszerowali do parku. Tam 

powtórka od nowego, gorąco, bo o godzinie 12.00, proszę Państwa, w cieniu było 35 stopni, w 

słońcu 45. Poszliśmy do parku, a wiadomo, że o godzinie 13.00 do 16.00 jest największy upał. 

W parku byliśmy 14.00 godzina i zaczęły się oczywiście, jak zawsze, przemowy, złożenie 

kwiatów. I co muszę powiedzieć? Jeszcze było mało modlenia w kościele, nieomal dwie 

godziny, jeszcze pod pomnikiem się modliliśmy. W tym momencie nadal ludzie tracili 

przytomność. Między innymi harcerze, członkowie Ochotniczej Straży Młodzieżowej, nawet 

pani z tej naszej małej armii, która jest naprawdę kobietą zahartowaną. Między innymi moja 

wnuczka, która była w delegacji, która jest młodszym ratownikiem w WOPR-u, jeździ dużo na 

rowerze, uprawia sport, dużo pływa, zaczęła bladnąć, kiwać się. Jedna pani z tyłu zobaczyła, 

podbiegła z własnego termosu, dała zimnej wody i mówi, pij dziewczyno, pij. Po piętnastu 

gdzieś minutach wnuczka daje mi sygnał wzrokowy, że wraca. Proszę Państwa, czy tak mają 

wyglądać święta państwowe w naszym mieście? Czy mamy stwarzać ludziom zagrożenie, 

zdrowia i życia? Czy musimy w największym upale, gdzie informowali, informowali 

synoptycy, ostrzegali lekarze. Podejrzewam, że pod pomnikiem dochodziło więcej, nie 35, a 

jeszcze więcej. Proszę Państwa, takie same święto odbyło się w mieście Skępem. organizatorem 

był starosta, pan Krzysztof Baranowski. Zaprosił wszystkich na godzinę 9.00 Rano do kościoła, 
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po mszy złożenie kwiatów, przemówienia okolicznościowe. Wszystkich uczestników zaprosił 

na śniadanie, na kawę, herbatę i ciastko. Zgadnijcie Państwo, ile to wszystko tam trwało. Nie 

zgadniecie, bo trwało tyle, co u nas msza w kościele. Godzina 10.40 uczestnicy Święta 

Państwowego Wojska Polskiego w Skępem wracali do domu. Można? Czy trzeba narażać ludzi 

na zdrowie i życie w naszym mieście? Przepraszam, najmocniej przepraszam, jeżeli jeszcze 

mogę. Proszę państwa, takie pytania, bo bym zapomniał. Bo tutaj mnie ludzie pytają. Dlaczego 

tak mało było mieszkańców miasta Lipna? No Szanowni Państwo, młodzież wyjechała nad 

jezioro. Seniorzy siedzieli w domach przy zaciągniętych żaluzjach i włączonych wentylatorach. 

Teraz proszę państwa o co bym chciał spytać. Natomiast czemu nie było żadnej obsługi 

medycznej, zabezpieczenia? Już wspomniałem o tej frekwencji i teraz jeszcze ważne pytanie. 

Dlaczego i kto spowodował, że zasłużeni obywatele naszego miasta nie są zapraszani na 

uroczystości państwowe? To co było uzgodnione i przez wiele lat praktykowane. Od pewnego 

czasu ci zasłużeni nie są zapraszani. Pytają mnie. Jerzy, Panie Jurku, jest Pan Przewodniczącym 

kapituły. Wie Pan coś na ten temat? Komu na tym zależy? Czy my już jesteśmy niepotrzebni, 

a może niewygodni? No nie wiem. Mam nadzieję, że otrzymam dzisiaj odpowiedź na to 

pytanie. I proszę Państwa, proszę na przyszłość nie lekceważyć, nie lekceważyć sygnałów od 

lekarzy, od ludzi, którzy się znają na temperaturach, co stwarza temperaturę dla organizmu 

człowieka.  

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Panie Przewodniczący, zastanawiam się, bo zaczęła 

się kampania wyborcza. Nie wiem, czy będzie pan startował do Sejmu, bo to, co pan dzisiaj 

tutaj robi, to dla mnie jest takie wystąpienie troszeczkę wyborcze. Ale to nie o to chodzi. 

Burmistrzem, panie przewodniczący, jestem 9 lat, ale jak sięgnę tylko pamięcią, to od początku 

lat dziewięćdziesiątych, gdy pomnik powstał, zawsze miała, święta, miały zawsze oprawę 

świecko-kościelną. 15 sierpień jest rzeczywiście szczególnym świętem, gdzie nie ma dzieci, bo 

jest to okres wakacji, nigdy nie angażuję, w to nie wysyłam. Jeżeli się pojawiają poczty 

sztandarowe ze szkół, chociaż tutaj pan radny Jarek Kępiński też był, z pocztem sztandarowym, 

staramy się dzieci nie angażować w to, bo po prostu no uważamy, że jeżeli są wakacje, to mają 

do tego pełne prawo i tak dalej. 15 sierpień jest szczególnym świętem w mieście Lipnie i dla 

wszystkich ludzi wierzących, którzy chodzą do kościoła i tak dalej, to jest szczególne święto, 

bo to jest dzień odpustu. Stąd ta cała uroczystość miała taki charakter. Trudno mi powiedzieć, 

na zaproszeniu nie będziemy, bo trudno mi wskazać szczegółowo godziny zakończenia mszy 

świętej, później przemarszu i tak dalej. Ma to jakiś charakter taki poglądowy, że możemy to się 

w ten sposób odnieść. I proszę nie wymagać tego, żebyśmy rzeczywiście określali to dość 

precyzyjnie. Kolejna rzecz, wie pan co, wysyłamy do wszystkich. Wysłaliśmy zaproszenia, 

chociaż ja zawsze stoję na takim stanowisku, że jeżeli jest to święto państwowe i każdy jest 

zasłużony dla miasta Lipna, czy jest jakimś działaczem społecznym i tak dalej, to my nawet nie 

powinniśmy, ja wychodzę z takiego założenia, że nawet nie powinniśmy wysyłać zaproszenia, 

bo każdy powinien mieć poczucie tego obowiązku, że ja przyjdę z potrzeby i z jakiejś takiej, 

no czystej przyzwoitości, że idziemy i będziemy to święto obchodzić razem ze wszystkimi 

mieszkańcami. Generalnie wysyłamy. Być może, że ktoś nie dostał, ja bardzo przepraszam, ale 

pan przewodniczący dzisiaj tutaj przedstawił to w takim dramacie, że rzeczywiście, że tam 

jedna osoba za drugą się przewracała. Ja byłem kiedyś na uroczystościach i pan 

przewodniczący, pamiętam, był wtedy radnym powiatowym, jak były uroczystości, obchodów 
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w Szkole w Wymyślinie. I dziewczynka padła normalnie na sali, przewróciła się centralnie, 

uderzyła głową, zemdlała, która stała przy poczcie sztandarowym, nawet pan przewodniczący 

ją chyba wtedy pomagał wynosić. Każdy może, ja wiem, że tak jest. Przepraszam bardzo, my 

możemy wszystko zaplanować. Nigdy nie było takiego zwyczaju i obowiązku, żebyśmy 

zamawiali karetkę pogotowia, która będzie na wypadek tutaj przy kościele albo podczas 

przemarszu pod pomnik będzie nam towarzyszyła, bo no nie ma takiej potrzeby i mówię, no w 

tym przypadku temperatury w ostatnim okresie są bardzo duże. I myślę, że to jest duża też 

niedogodność, ale też nie możemy, z kolei nie możemy, ja powiedziałem szczerze, wszystkiego 

tak robić, żeby po prostu, że, bo ja nie rozumiem, Pan przewodniczący powiedział, że było to 

długo w kościele i tak dalej, to mamy, przepraszam, mam pytanie, mamy dzielić święto? Czy 

bez obecności księży to robić? No większość jednak jest ludźmi wierzącymi i nasza tradycja 

wskazuje na to, że zawsze, no ja nikogo nie zmuszam, żeby szedł do kościoła, ale jeżeli chce, 

jeżeli nie chce, to może stanąć tylko pod pomnikiem i poczekać na uroczystości, które się 

odbędą pod pomnikiem. Z mojej strony to wszystko Panie Przewodniczący. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Dziękuję bardzo. Ja mam tylko takie 

wrażenie swoje, zanim ci Aniu oddam głos. Panie Przewodniczący, Pan chyba trochę to 

zdublował i dlatego to jest taki efekt, bo Pan obsłużył dwie imprezy. Najpierw dwie godziny, 

potem następne dwie i pół godziny, a to wyszło cztery i pół godziny. Dlatego może to jest taki 

efekt. 

 

Radna Anna Domeradzka - [niesłyszalne] Do tego dostosujemy, ale nie możemy mówić, że 

mamy dzielić to święto, bo to dzielenie to jest nie w porządku. Jesteśmy w większości ludźmi 

religijnymi. [niesłyszalne]. Widziałam jak Pana wnuczka trochę zasłabła, bo stałam z tyłu, 

podano jej wody, ale nie zemdlała tak bardzo, żeby trzeba było ją wynosić. Siedziała na krześle, 

no i było w porządku, bo ja obserwowałam. No i więcej osób było, można było usiąść. Pan sam 

usiadł obok niej i przypilnował jej. No wiem, że to jest gorączka, jest zmęczenie, no ale tak się 

złożyło po prostu, taka była aura, no trudno. Czasami takie rzeczy się zdarzają, nawet jak jest 

chłodniej to ludzie młodzi są słabsi, a niżeli my starsi. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Tak się składa, że w naszej tutaj tradycji narodowej 

trzy najważniejsze święta to jest 3 maja i to też jest święto łączone i związane z Mszą Świętą i 

zawsze robiliśmy to, że robimy o godzinie 10.00. Tak jak wspomniałem, 15 sierpień jest dniem 

szczególnym, bo obchodzimy w naszej parafii wtedy jest obchodzony odpust i prośba tutaj była 

proboszcza, żebyśmy połączyli to, żebyśmy to zrobili o godzinie 12.00, bo mówi, że dla 

mieszkańców Lipna to jest szczególne święto i stąd ta prośba. Ale wszystkie inne pozostałe dni, 

czyli 3 maja, tak jak mówię, pomimo że to jest święto państwowo-kościelne, msza święta jest 

o godzinie 10.00. 11 listopada też jest o godzinie 10.00. No ten dzień jest tutaj akurat 15 sierpnia 

jest szczególnym dniem i stąd całe takie zamieszanie w cudzysłowiu. 

 

Radny Makowski Miłosz - Ja się tylko wypowiem odnośnie młodzieży i harcerzy, bo my z 

Kubą jesteśmy za nich odpowiedzialni. Ja byłem u góry, prowadziłem to, harcerzy miałem przy 

sobie. Żaden harcerz nie zemdlał. Zrobiliśmy po prostu sytuację zmianową, czyli wymieniali 

się co chwilkę, żeby napoić się, troszeczkę ochłodzić, ale tak jak pan przewodniczący 
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powiedział, że mdleli harcerze, żaden z harcerzy, a było ich czterech, sześciu, sześcioro, nikt 

nie zemdlał. I młodzież się trzymała, a jeśli chodzi o klimat, no to, no się ociepliło, raz mamy 

zimno, raz ciepło i nie możemy, 11 listopada mamy chłodniej, też wszyscy stoją, harcerze też 

stoją, chociaż dygocą czasem z zimna, stoją, nikt nie narzeka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Koszczka - Zauważyłem, zanim oddam głos panu 

przewodniczącemu, zauważyłem np. jak byli przygotowani drużyny młodzieżowe Straży 

Pożarnej. Tutaj prezes OSP przygotował ich bardzo dobrze. Każdy miał wodę. Po prostu 

wszyscy mieli wodę, także nie było problemów i też nie widać było problemu, żeby był jakiś 

problem z młodzieżą, z Ochotniczymi Straży Pożarnej. 

 

Przewodniczący Kapituły tytułu Zasłużony dla Miasta Lipna - Jerzy Zieliński - Proszę Państwa, 

ja nie mam nic przeciwko łączeniu Świąt Państwowych i Kościelnych, tylko właśnie chciałem 

zauważyć, że można to było zrobić prędzej, a nie wtedy, gdy słońce sięgało zenitu i straszna 

temperatura była. A do kolegi chciałem powiedzieć, że i harcerz za Pana plecami właśnie po 

prawej stronie od pomnika siedział i tam go pomagali mu oddychać, w tym sensie. Może akurat 

chciał trochę odpocząć lub zmienić coś. Natomiast, proszę Państwa, Można to zrobić prędzej, 

można z księdzem uzgodnić. Tym bardziej, że mieliśmy sygnał od synoptyków, co się dzieje, 

jaki idzie afrykański upał. I o to mi chodzi, żeby ludzi nie narażać i później ktoś mówi, że mało 

ludzi przyszło. No jak mają przyjść ludzie w takim upale? Siedzą w domach. Dziękuję. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna - Panie Przewodniczący, ja jeszcze tak bardzo 

dziękowałem za zawody motocrossowe, ale jakby Pan zrobił o godzinie 16.00 też pewnie 

byłoby więcej ludzi na zawodach, bo byłoby chłodniej.  

 

 

Ad. pkt. 4 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady LII Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokołował: Krzysztof Derwiński 


